

Internal Medicine of China

全国专业性医学学术期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊
《中国期刊网》、《中国学术期刊（光盘版）》、
《中文科技期刊数据库（全文版）》全文收录期刊

ISSN 1673-7768
CN 45-1347/R



Q K 2 1 0 9 4 0 8

2021年 第16卷 第1期

Nei Ke

内科学

Internal Medicine

原刊名 《中国医学文摘·内科学》

ISSN 1673-7768
 02>
9 771673 776219



1
2021

Vol.16 No.1 Feb.2021

内科杂志

Internal Medicine

双月刊 2006年10月创刊

第16卷 第1期 2021年2月28日出版

《内科》杂志编辑委员会

顾 问	胡大一
主任委员	廖品琥
副主任委员	王勇 麦家志
主 编	王红宇
副 主 编	黎有文 唐蔚
编辑部副主任	黎有文
责 任 编辑	黎有文 姜薇 方寿才 卢菲 唐蔚 龙玲
英 文 编 辑	姜薇 方寿才 陈芯语
编 务	蔡羽满
排 版	莫春燕

主管单位

广西壮族自治区卫生健康委员会

主办单位

广西壮族自治区医学科学信息研究所

编辑出版

《内科》编辑部

地址 广西南宁市东葛路20-7号
邮编 530022
电话 0771-5887259
传真 0771-5869823
网址 <http://www.gxmi.net>
E-mail: nkxwz@gxmi.net

印 刷 发 行

印 刷 广西瑞丰印务有限公司
发 行 国 内 中国邮政集团公司
广西壮族自治区书报刊发行局
国 外 中国国际图书贸易总公司
(北京399信箱)

订 购 全国各地邮政局(所)
邮 购 本刊编辑部
邮发代号 48-37
定 价 18.00元,全年108.00元
中国标准连续出版物号

ISSN 1673-7768
CN 45-1347/R

广告经营许可证 450102163

[期刊基本参数] CN45-1347/R * 2006 * b * 16 * 120 * zh + en * P * ￥18.00 * 2000 * 40 * 2021-02

目 次

论著

- 盐酸多奈哌齐联合重复经颅磁刺激治疗老年痴呆的效果及对患者认知功能的影响[▲] 刘瑞 王雪 詹丽娟等(1)
- 牛磺酸治疗对冠心病合并2型糖尿病伴高脂血症患者血脂和内皮功能的影响[▲] 翟小菊 刘瑞娜 曹倩等(4)
- 百草枯中毒患者的IL-6、sIL-6R、sgp130水平及其与患者预后的相关性分析[▲] 李激文 黎宇 邓旺生等(8)
- 乙哌立松联合肩宁汤治疗脑卒中后肩手综合征I期患者临床疗效观察[▲] 陈明辉 阮娟娟 魏霞(11)
- 不同血糖水平控制状况对妊娠糖尿病患者胎盘钙化、脐动脉血流动力学及分娩结局的影响[▲] 李金朋(15)
- 护理实习生的职业暴露、职业防护现状调查分析[▲] 陈英 冷羽 王艺瑾等(18)
- 硫普罗宁联合促肝细胞生长素治疗慢性乙型肝炎患者的临床效果分析[▲] 贾盼(22)
- 补锌联合消旋卡多曲颗粒治疗对轮状病毒性肠炎患儿血锌及免疫功能的影响[▲] 王杜鹃 张艳娇(25)
- 鸟司他丁联合胸腺肽治疗重症肺炎患者临床效果分析[▲] 刘家朋 黎琳 邓彩霞等(28)
- 托伐普坦治疗慢性心力衰竭伴低钠血症患者的疗效及对血清心肌钙蛋白水平的影响 王闻 董平栓 康艳丽等(32)
- 弥漫大B细胞淋巴瘤患者血清血管内皮生长因子、碱性成纤维细胞生长因子水平检测分析 王中良 邢鹏涛 王金慧等(36)
- 急性脑梗死患者支架取栓术后出血转化的影响因素分析 王志强 王彦阔 万东升(40)
- 泼尼松联合双嘧达莫治疗小儿肾病综合征的临床疗效及对患儿肾功能与凝血功能的影响 刘金宝 陈书远 孙立宁等(43)
- 锌硒宝联合中医推拿、穴位贴敷治疗儿童厌食症的临床效果分析 张莹莹(46)
- 注射用尿促性素联合来曲唑治疗排卵障碍性不孕患者临床效果观察 姚晓煌 钟燕珍(49)

综述

- 黏膜下注射辅助超声内镜在消化道黏膜下病变诊治中的应用概况▲ 戚海萍 李滨(52)
固定气流受限性哮喘的研究进展▲ 李思念 史菲(55)
心房颤动与自身免疫性疾病相关性的研究进展 罗炎华 徐彤彤 武琦等(58)
急性躁狂发作患者的冲动行为及护理 宋力 磨丽莉(63)
癫痫性精神障碍患者的暴力行为及护理 曾榕 磨丽莉(66)

药物与临床

- 脑垂体后叶素、酚妥拉明治疗支气管扩张咯血患者疗效对比分析▲ 熊正帅 周祖东 陈强等(70)
甲氨蝶呤联合艾拉莫德治疗类风湿关节炎的疗效以及对患者炎症因子、骨代谢指标的影响 蒋晓旭(73)

调查与分析

- 2015~2019年广西乡镇卫生院卫生资源配置统计分析研究▲ 祝碧莲 覃娴静 邓蒙等(76)
急性感染性喉炎患儿的血清IL-17水平及其与喉梗阻的关系分析 刘宏涌 彭荷玲 刘志刚等(80)
适形调强放射治疗对鼻咽癌局部晚期患者颅神经损伤及生活质量的影响分析▲ 苏建淳 张国义 卢秋霞等(83)
112例血液透析患者带隧道中心静脉导管置入及使用情况分析 宛家奎 水润芝 李金玉等(86)
雷帕霉素洗脱支架治疗冠状动脉左主干开口及体部病变患者的临床疗效分析 刘杰昊 金卫东 韩明磊(89)
肺癌患者外周血循环肿瘤细胞检测结果分析 麦春平 唐慧妍 林丽湘(92)
急性心肌梗死患者的血清尿酸水平与其心功能的相关性分析 韩升波 余金彪 郭亚(95)
超声心动图分段分析诊断小儿复杂先天性心脏病的准确性分析 张丽(97)

经验交流

- 齐拉西酮序贯方案治疗精神分裂症患者急性期兴奋激越症状临床效果分析▲ 焦华丹 吴强 刘婉滢(100)
胰岛素无针注射器在糖尿病患者胰岛素注射中的应用效果分析▲ 苏培颖 邱锦媚 苏若琼等(103)
舍曲林联合接纳与承诺疗法治疗老年抑郁症患者的疗效及对患者快感缺失的影响 石广念 宁毅 周芳珍等(106)
腮腺腺淋巴瘤的CT表现及CT诊断效果分析 李广彬(109)

教学·管理

- 以新型冠状病毒肺炎为例谈基层全科医师防控新发传染病 钟晓丹 陶媛媛 雷婷等(112)

护理

- SE康复护理干预在抑郁症患者康复治疗中的应用效果观察 陆耀盛 周芳珍 零枝等(114)
循证护理干预在肿瘤患者癌痛护理中的应用价值分析 姚碧霞 程丽 梁红玉等(117)
纽曼健康系统护理干预对老年慢性精神分裂症患者康复效果的影响 磨丽莉 曾榕 周芳珍等(120)
风险教育联合回授法干预对2型糖尿病初诊患者知信行水平及自我管理能力的影响 霍清娟 韩金兰(123)

病例报告

- 成人原发性噬血细胞综合征合并EB病毒感染1例 黄磊 郭淑利 肖蓬莉等(128)

医学信息

- 解读《全国流行性感冒防控工作方案(2020年版)》 (17)
解读《探索抑郁症防治特色服务工作方案》 (119)
注:文题末有“▲”者为科研课题论文(今后各期均同)

Internal Medicine

Bimonthly Established in Oct ,2006

Volume 16 ,Number 1 ,Feb. 28 ,2021

Editorial Committee

Consultant

HU Dayi

Editorial Committee Director

LIAO Pinhu

Associate Editorial Committee Director

WANG Yong, MAI Jiazhī

Editor-in-Chief

WANG Hongyu

Vice Editor-in-Chief

LI Youwen, TANG Wei

Responsible Institution

Health Commission , Guangxi
Zhuang Autonomous Region

Sponsor

Guangxi Medicine Information Institute

Editing & Publishing

Editing Office of Internal Medicine Journal
20-7 ,Dongge Road ,Nanning 530022 ,China.
Tel (Fax) :0086-771-5887259
E-mail : nkxwz@ gxmi. net
<http://www. gxmi. net>

Printing

Guangxi Rui Feng Printing Corporation Ltd

Distributor

Domestic

Guangxi Book ,Newspaper and Journal
Distribution Agency of China Post Group
Post-sending No. 48-29

Overseas

China International Book Trading Corporation
P. O. Box 399 ,Beijing ,P. R. China

Order

Post-Sending No. 48-37

Mail-Order

Editing Office of Internal Medicine Journal
Guangxi Medicine Information Institute
20-7 ,Dongge Road ,Nanning 530022 ,China.

Price

RMB 18. 00(one issue)

RMB 108. 00(one year)

CSSN

ISSN 1673-7768

CN 45-1347/R

Advertisement License No. 450102163

CONTENTS IN BRIEF

- Effect of donepezil hydrochloride combined with repetitive transcranial magnetic stimulation in the treatment of senile dementia and their effects on cognitive function LIU Rui, WANG Xue, ZHAN Lijuan, et al. (1)
- Effect of taurine treatment on blood lipid and endothelial function in patients with coronary heart disease complicated with comorbid type 2 diabetes and hyperlipidemia ZHAI Xiaoju, LIU Ruina, CAO Qian, et al. (4)
- Levels of IL-6, sIL-6R, sgp130 in patients with paraquat poisoning and their correlation analyses with the prognosis of patients LI Jiwen, LI Yu, DENG Wangsheng, et al. (8)
- Clinical efficacy of eperisone combined with Jianning decoction on stage-I shoulder-hand syndrome after stroke: an observation study CHEN Minghui, RUAN Juanjuan, WEI Xia(11)
- Effect of different control statuses of blood glucose levels on placental calcification, umbilical artery hemodynamics and delivery outcome in patients with gestational diabetes LI Jinpeng(15)
- Current situation of occupational exposure and occupational protection of nursing interns: an investigation and analysis CHEN Ying, LENG Yu, WANG Yijin, et al. (18)
- Tiopronin combined with hepatocyte growth-promoting factor in the treatment of patients with chronic hepatitis B: an analysis of the clinical effect JIA Pan(22)
- Effect of zinc supplementation combined with racecadotril granules on blood zinc and immune function in children with rotavirus enteritis WANG Dujuan, ZHANG Yanjiao(25)
- Ulinastatin combined with thymosin in the treatment of patients with severe pneumonia: an analysis of the clinical effect LIU Jiapeng, LI Lin, DENG Caixia, et al. (28)
- Efficacy of tolvaptan in the treatment of patients with chronic heart failure complicated with hyponatremia and its effect on serum cardiac troponin level WANG Chuang, DONG Pingshuan, KANG Yanli, et al. (32)
- Analysis of detection on the levels of serum vascular endothelial growth factor and basic fibroblast growth factor in patients with diffuse large B-cell lymphoma WANG Zhongliang, XING Pengtao, WANG Jinhui, et al. (36)
- Analysis of factors affecting hemorrhagic transformation after stent thrombectomy in patients with acute cerebral infarction WANG Zhiqiang, WANG Yankuo, WAN Dongsheng(40)

- Clinical efficacy of prednisone combined with dipyridamole in the treatment of children with nephrotic syndrome and their effects on renal function and coagulation function
..... LIU Jinbao, CHEN Shuyuan, SUN Lining, et al. (43)
- Xinxibao combined with TCM massage, acupoint application in treating children with anorexia: an analysis of the clinical effect
..... ZHANG Yingying(46)
- Observation on the clinical effect of menotrophin for injection combined with letrozole in the treatment of patients with ovulatory obstacle infertility
..... YAO Xiaohuang, ZHONG Yanzhen(49)
- Application overview of endoscopic ultrasonography assisted by submucosal injection in the diagnosis and treatment of gastrointestinal submucosal lesions
..... QI Haiping, LI Bin(52)
- Research progress of fixed airflow obstruction asthma
..... LI Sinian, SHI Fei(55)
- Research progress of the correlation between atrial fibrillation and autoimmune disease
..... LUO Yanhua, XU Tongtong, WU Qi, et al. (58)
- Impulsive behavior and nursing care of patients with acute manic episode
..... SONG Li, MO Lili(63)
- Violent behavior and nursing care of patients with epileptic mental disorder
..... ZENG Rong, MO Lili(66)
- Efficacy of pituitrin and phentolamine in the treatment of patients with bronchiectasis and hemoptysis: a comparative analysis
..... XIONG Zhengshuai, ZHOU Zudong, CHEN Qiang, et al. (70)
- Efficacy of methotrexate combined with iguratimod in the treatment of rheumatoid arthritis and their influences on inflammatory factors and bone metabolism indexes in patients
..... JIANG Xiaoxu(73)
- Statistics of the allocation of health resources in Guangxi township hospitals from 2015 to 2019: a research of analysis
..... ZHU Bilian, QIN Xianjing, DENG Meng, et al. (76)
- Analysis of serum IL17 level and its relationship with laryngeal obstruction in children with acute infectious laryngitis
..... LIU Hongyong, PENG Heling, LIU Zhigang, et al. (80)
- Effective analysis of intensity-modulated radiotherapy on cranial nerve injury and life quality in patients with locally advanced nasopharyngeal carcinoma
..... SU Jianchun, ZHANG Guoyi, LU Qiuxia, et al. (83)
- Implantation of tunneled central venous catheter and its usage in 112 hemodialysis patients: a situation analysis
..... WAN Jiakui, SHUI Runzhi, LI Jinyu, et al. (86)
- Clinical efficacy analysis of rapamycin-eluting stents in treating patients with left main coronary artery opening and body lesions
..... LIU Zhenghao, JIN Weidong, HAN Minglei(89)
- Detection of peripheral blood circulating tumor cells in patients with lung cancer: an analysis of the results
..... MAI Chunping, TANG Huiyan, LIN Lixiang(92)
- Correlation analysis of serum uric acid level versus cardiac function in patients with acute myocardial infarction
..... HAN Shengbo, YU Jinbiao, GUO Ya(95)
- Accuracy analysis of segmental echocardiographic analysis in the diagnosis of children with complex congenital heart disease
..... ZHANG Li(97)
- Ziprasidone sequential regimen in treating agitation symptoms of patients with schizophrenia in acute stage: an analysis of the clinical efficacy
..... JIAO Huadan, WU Qiang, LIU Wanying(100)
- Effect analysis of insulin needle-free syringe in the application of insulin injection in diabetic patients
..... SU Peiying, QIU Jinmei, SU Ruqiong, et al. (103)
- Efficacy of sertraline combined with acceptance and commitment therapy in the treatment of elderly depression patients and their effects on anhedonia in patients
..... SHI Guangnian, NING Yi, ZHOU Fangzhen, et al. (106)
- Analysis of CT findings and CT diagnosis effect on parotid gland lymphoma
..... Li Guangbin(109)
- Discussion on the prevention and control of emerging infectious diseases in primary general practitioners : an example of the Covid-19
..... ZHONG Xiaodan, TAO Yuanyuan, LEI Ting, et al. (112)
- Application effect of 5E rehabilitation nursing intervention in the rehabilitation treatment of depression patients: an observation study
..... LU Yaosheng, ZHOU Fangzhen, LING Zhi, et al. (114)
- Value analysis of evidence-based nursing intervention in the application of cancer pain nursing care
..... YAO Bixia, CHENG Li, LIANG Hongyu, et al. (117)
- Effect of nursing intervention of the Newman health system on the rehabilitation effect of elderly patients with chronic schizophrenia
..... MO Lili, ZENG Rong, ZHOU Fangzhen, et al. (120)
- Effect of risk education combined with feedback intervention on the levels of knowledge, belief, behavior and self-management ability in newly diagnosed patients with type 2 diabetes mellitus
..... HUO Qingjuan, HAN Jinlan(123)
- Adult primary hemophagocytic syndrome complicated with Epstein-Barr virus infection: a case report
..... HUANG Lei, GUO Shuli, XIAO Pengli, et al. (128)

序号	编入数据库名称	国内机构用户数									国外机构用户数									
		高校	高职院校	公图	党政机关	企业	医院	科研	军队	小计	北美	澳洲	西欧	韩国	日本	中东	东南亚	非洲	其它	小计
21	中国城市规划知识仓库	3			3	18		2		26										
22	党校知识服务平台2.0				4					4										
23	马克思主义理论学科知识服务平台	1	1		1					3										
24	组织工作知识服务平台				3					3										
25	财政行业知识资源总库				10					10										
26	体育知识资源库	1		2				1		4										
27	CNKI创业创新知识服务平台		2	2		1				5										
小计		465	461	197	124	176	1461	54	32	2970	19	9	12	32	2	1	10	0	11	9
合计(排重后)																				2978

制表：李学杰

审核：王维乾